

國立中興大學跨域創新生技國際博士學位學程學生修業要點
Regulations for Student Academic Progress
International Doctoral Program in Interdisciplinary Innovative Life
Sciences and Technology, College of Life Sciences, NCHU

113 年 9 月 18 日學程會議通過
Approved by the Program Committee on September 18, 2024
114 年 1 月 3 日學程會議修正通過
Amended on January 3rd, 2025
114 年 10 月 14 日學程會議修正通過
Amended on October 14

- 第一條 本要點依據本校「博士班章程」及「博士班學位考試細則」、「博士學位候選人資格考核實施要點」訂定。
- Article 1 These regulations are established in accordance with the university's "Ph.D. Program Regulations," "Ph.D. Degree Examination Guidelines," and "Implementation Guidelines for Ph.D. Candidate Qualification Examinations."
- 第二條 研究生入學後，應於第一學年結束前，商請本院教師擔任其主指導教授，指導教授應具備學位授予法認定可擔任學位考試委員之資格，且為本院專任教師為原則。指導教授商請之名單應經學程主任認可後彙送教務處註冊組列冊。
- 指導教授應具備學位授予法認定可擔任學位考試委員之資格。研究生之配偶或三等親內之血親、姻親，不得擔任之。
- Article 2 Within the first academic year, graduate students must select a faculty member from the College to serve as their dissertation advisor. Advisors must meet the qualifications required by the Degree Conferral Act to serve as degree examination committee members and must be full-time faculty members at the College. The list of advisors must be approved by the Program Director and submitted to the Office of Academic Affairs for registration.
- Advisors cannot be the spouse or a relative within three degrees of kinship to the student.
- 第三條 研究生入學後，應於第二學年開學前，商請指導教授組織並召開「研究生指導委員會」，以擬定研究生之修課計畫及研究進度。委員會由委員三至五人組成，指導教授為當然委員，其他委員由指導教授決定之。會議紀錄經各委員簽章後交由學程辦公室留存。
- Article 3 Before the start of the second academic year, students must form a "Graduate Student Advisory Committee" with their advisor and hold a meeting to draft their study plan and research schedule. The committee shall consist of three to five members, including the advisor as an ex-officio member. Meeting records signed by all members must be submitted to the program office for filing.
- 第四條 研究生修業期限以二至七年為限，以「在職生」身分入學者，得延長修業期限壹年。修業學分至少三十學分，應包含本學程規定之必修科目、「研究生指導委員會」排定之選修科目及畢業論文。
- Article 4 The duration of study is limited to two to seven years. For students admitted as "in-service students," the duration may be extended by one year. Students must complete at least 30 credits, including required courses, elective courses designated by the Advisory Committee, and the dissertation.
- 第五條 研究生自第二學年起，每年應接受進度考核，以報告當年研究進度為主。舉行時間、方式由研究生指導委員會決定之，原則上本學程老師及研究生均應參加。
- Article 5 From the second academic year onward, students must undergo an annual progress review, primarily reporting their research progress. The timing and

format are determined by the Advisory Committee. Faculty and students in the program are expected to attend.

第六條 研究生於第一學年結束後，始可提出博士候選人資格考核(博士候選人資格考施行細則另定之)。研究生最遲應於第四學年結束前通過資格考核。若遇特殊情況者，經學程會議同意得延長期限；未於期限內通過者，應予勒令退學。於期限內資格考核不合格者，得重考一次，仍不合格者，予以退學。

Article 6 Students may apply for the Ph.D. Candidate Qualification Examination after the first academic year and must pass it no later than the end of the fourth academic year.

- Extensions may be granted with the approval of the Program Committee in exceptional circumstances.
- Students who fail the examination within the stipulated time will be dismissed.
- Students who fail the examination may retake it once. Failure to pass on the second attempt will result in dismissal.

第七條 研究生應符合下列條件，始得提出論文考試申請：

一、修滿規定應修科目及學分；

二、通過博士學位候選人資格考核；

三、提出符合下列任一項標準之著作：

(1) 以跨域創新生際國際博士學位學程名義及唯一第一作者身分發表於該領域 SCI 排名前百分之四十且 impact factor ≥ 2 ，或 impact factor ≥ 3 。

(2) 以跨域創新生際國際博士學位學程名義及共同第一作者身分發表 1 篇 SCI 論文於該領域 SCI 排名前百分之二十五或 impact factor ≥ 5 。

(3) 以跨域創新生際國際博士學位學程名義及共同第一作者身分發表 2 篇(含)以上 SCI、EI 論文。

四、完成研究論文初稿。

符合條件之研究生得於當學期完成註冊選課後，於預定舉行論文考試日期至少二十天前填寫申請書提出論文考試申請，經指導教授及學程主任核章後，送教務處請校長核准。

Article 7 Students must meet the following requirements to apply for the dissertation defense:

1. Completion of all required courses and credits.

2. Passing the Ph.D. Candidate Qualification Examination.

3. Submission of publications meeting one of the following criteria:

(1) As the sole first author, publish a paper under the program's name in a journal ranked in the top 40% of the SCI field with an impact factor (IF) ≥ 2 , or with an IF ≥ 3 .

(2) As a co-first author, publish one paper under the program's name in a journal ranked in the top 25% of the SCI field or with an IF ≥ 5 .

(3) As a co-first author, publish at least two papers under the program's name in SCI or EI journals.

4. Completion of a draft dissertation

Eligible students must submit an application at least 20 days prior to the scheduled defense date. The application must be signed by the advisor and Program Director and submitted to the Office of Academic Affairs for approval

by the President.

第八條 博士學位考試委員五至九人，其中校外委員須三分之一以上，論文指導教授為當然委員但不得擔任召集人。委員名單由指導教授推薦經學程會議同意後，由學程主任報請校長聘請。委員應具備學位授予法認定可擔任學位考試委員之資格。研究生之配偶或三等親內之血親、姻親，不得擔任之。

Article 8 The Dissertation Defense Committee shall consist of five to nine members, with at least one-third from outside the university. The advisor is an exofficio member but cannot serve as the convener. The committee members are recommended by the advisor and approved by the Program Committee, with final appointment by the President. Committee members must meet the qualifications outlined in the Degree Conferral Act. The student's spouse or relatives within three degrees of kinship cannot serve as members.

第九條 論文口試前一周，由本學程公告週知。口試時開放旁聽並由考試委員會召集人事先指定專人詳實紀錄口試過程。委員評定成績時，旁聽人員應即離席。口試紀錄由學程存檔，論文考試成績應填單送註冊組登錄。

Article 9 The dissertation defense must be publicly announced one week in advance. The defense is open to observers, and a designated recorder must document the proceedings. Observers must leave during the committee's grading process. Defense records are filed by the program, and the results are submitted to the registration office.

第十條 召集人就各考試委員之評分，合計平均後所得之分數即為論文考試之成績，該成績應載明於成績單上由各委員簽名並經學程主任核章認定。論文考試以七十分為及格，如有三分之一以上委員之評分未達七十分時，即以不及格論。考試委員應親自出席委員會，不得委託他人為代表。論文考試應有三分之二以上委員出席且不得低於五人。出席委員中須有校外委員三分之一始能舉行。

Article 10 The convener calculates the average score based on each committee member's evaluation. The passing score for the dissertation defense is 70. If one-third or more of the committee members give a score below 70, the result is a failure. Committee members must attend in person. A quorum of two-thirds of the committee, including at least one-third from outside the university, is required. The defense cannot proceed with fewer than five members present.

第十一條 參加學位考試之研究生應於每年八月底前(第二學期提出論文者)或第二學期開學前(第一學期提出論文者)繳交「論文考試結果通知書」並辦理離校手續。

成績及格者於辦理離校手續時，應備妥經指導教授及考試委員簽名並加蓋學位學程戳章之論文正本三冊：二冊繳交學校圖書館、一冊留存學程辦公室。並應另外繳交與紙本論文內容相同之全文電子檔供學校典藏。成績不及格者，其論文考試結果通知書由學程逕送教務處登錄。修業年限尚未屆滿者，得於次學年或次學期辦理註冊並申請重考一次，重考成績達七十分以上者，概以七十分計算，重考仍不及格者，應予退學。

Article 11 Students who pass the defense must submit the "Dissertation Defense Results Notification" and complete the exit procedures by the end of August (for second-semester defenses) or before the start of the next semester (for first semester defenses). Graduates must submit three copies of the finalized dissertation (two to the library and one to the program office) and an identical

electronic version for archiving. Students who fail may re-enroll and retake the defense once, provided their study duration has not expired. Retakes with scores ≥ 70 are recorded as 70. A second failure will result in dismissal.

第十二條 本要點經學程會議通過，經院長核定後報請教務處核備後公告實行，修正時亦同。

Article 12 These regulations are effective upon approval by the Program Committee, endorsement by the Dean, and filing with the Office of Academic Affairs. Amendments follow the same procedure.